
 

Jegyzőkönyv  

kivonat 

2022. május 04-ei elnökségi ülésről 

 

Helyszín: a Kozma István Magyar Birkózó Akadémia (1213 Budapest, Hollandi út 8.), 2. 

emeleti konferencia terem 

Időpont: 2022. május 04. 10:00 

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint. 

Határozat képesség: Az ülés folyamatosan határozatképes. 

 

Napirend: 

1. Tájékoztató az előző Elnökségi ülés óta eltelt időszak eseményeiről, az Elnökségi és Intéző 

Bizottság határozatairól. 

Előterjesztő: Bacsa Péter ügyvezető alelnök 

2. A Magyar Olimpiai Bizottság új sportigazgatójának bemutatása. 

Előterjesztő: Bacsa Péter alelnök 

3. Beszámoló a plovdivi U23 Európa bajnokságról 

Előterjesztő: Bácsi Péter sportszakmai igazgató 

4. Beszámoló a budapesti felnőtt Európa bajnokságról 

Előterjesztő: Bácsi Péter sportszakmai igazgató 

5. A 2022. évi Közgyűlés összehívása, munkabizottságok megalakítása 

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár 

6. A 2022. évi Közgyűlés előkészítése, előterjesztendő anyagok elfogadása 

− Elnöki beszámoló 

− Bizottságok elnökeinek beszámolói 

− Beszámoló az MBSZ 2021. évi gazdálkodásáról 

− 2022. évi költségvetés 

− 2022. évi szakmai program 

Előterjesztő: Ancsin László, Bácsi Péter sportszakmai igazgató 

7. Tájékoztató a 2021. évi MBSZ tevékenység Könyvvizsgálói és Felügyelő Bizottság jelentéséről 

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár 

8. Tájékoztató az évi rendes Közgyűlésén esedékes elnökségi tagok megválasztásához a Jelölő 

Bizottság elvégzett munkájáról 

Előterjesztő: Farkas Tibor a JB elnöke 

9. Tájékoztató a szövetség Felügyelő Bizottságának személyi változásairól 

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár 

10. Az MBSZ szabad pénzeszközeinek befektetésére javaslattétel 

Előterjesztő: Bacsa Péter ügyvezető alelnök 

11. Egyebek 

- Szőnyeg pályázat 2022.  



 

Bacsa Péter alelnök úr: 

 

Az ülést 10:05-kor megnyitotta, az Elnökségi ülésen részt vevő szavazattal rendelkezők 

létszáma 15 fő, az Elnökség szavazóképes. 

 

Köszönti az Elnökségi ülésen dr Bartha Csabát, a MOB új sportszakmai igazgatóját. 

 

A kiküldött napirenddel kapcsolatban nem volt senkinek kérdése, kérése, ezért az Elnökség 

szavazás útján dönt a napirendek sorrendjének elfogadásáról.  

 

Szavazás:  15 igen  0 nem 0 tartózkodás 

 

Ügyrendi határozat: Az Elnökség a napirendi pontok sorrendjét a kiküldött meghívó szerint 

egyhangúan elfogadta. 

 

1. napirendi pont tájékoztató az előző elnökségi ülés óta történtekről:  

Bacsa Péter: 

- Elektronikusan megszavazásra került a felnőtt EB és az U23 EB csapat összetétele, 

- Elfogadásra kerültek: KEP és UEP edzői listák, Gerevich-Aladár sportösztöndíj 

résztvevői, KSF elosztás, EB állami pénzjutalmak kiosztása; 

- 2 világverseny zajlott le, az U23 és felnőtt EB, melyeken összesen 19 érem született, 10 

db az U23-on és 9 db a felnőtt EB-n; 

- az eddigi legeredményesebb évben 41 érem volt, 2021-es évben 36 érem volt, ezért 

bízunk benne, hogy újabb rekordot tudunk felállítani. 

Felnőtt EB beszámoló: 

- Az EB-n a hangulat a 2018-as évi VB-hez hasonló volt. 

(Szél Attila csatlakozik) 

- Jelen volt a nemzetközi szövetség elnöke is, a rendezés magas színvonalú volt. 

(Kiss Balázs csatlakozik) 

- Ez első alkalommal az NSÜ (Nemzeti Sportügynökség) segítségével történt meg a 

szervezés, az államtól kapott pénz közvetlenül hozzájuk került, a mi számlánkat nem 

érintette, ez egy kicsit megnehezítette és meg is könnyítette a helyzetet. Több erőnk 

maradt a versenyrendezés közvetlen feladataira. A mérlegünkben éppen ezért ezek a 

pénzügyletek nem találhatóak meg, a pénzt az NSÜ költötte el közbeszerzési pályázat 

útján. 

- Ami a birkózó szövetségnél maradt és amivel tudott gazdálkodni, az az akkreditációs 

bevétel volt. Ez a pénz kizárólag az EB-re és az EB-vel kapcsolatos kiadásokra volt 

fordítható. Egy része személyi kiadásokra lett elköltve, legnagyobb részére pedig a 

jutalmakra ment el. Előzetesen Br. 40-45 M Ft-al számoltuk a jutalmakat, amely a 

végére 68 M Ft-ra nőtt. A különbözetet a szövetség a saját bevételeiből pótolta.  

- A bevételekből 17 db birkózó szőnyeg is beszerzésre került. A szövetség honlapján 

megjelent egy pályázat, mely a szőnyegek egyesületek közötti elosztását érinti. A 

pályázat eredményéről a közgyűlés előtt fog döntés születni. 



 

- A pénzből beszerzésre került egy személygépkocsi és sportruházatok, melyből az 

Elnökség tagjai is részesültek. 

- További költségek: eseménybiztosítás, nemzetközi tisztségviselők utazási költségei, 

napidíjak, orvosi költségek. 

A tájékoztató nem igényel szavazást. 

 

2. napirendi pont Dr. Bartha Csaba, a Magyar Olimpiai Bizottság új sportigazgatójának 

bemutatkozása. 

dr. Bartha Csaba MOB sportigazgató: 

- Tevei között szerepel, hogy az összes olimpiai szövetséget felkeresi és szeretné tiszteletét 

tenni minden Közgyűlésen is. 

- Korábban 6 éven keresztül 2012-2017-ig a MOB-ban, mint sportigazgatói helyettes, majd 

mint főtitkár tevékenykedett. 

- Örömmel vállalta a sportigazgatói felkérést 2022. április 1-jétől. 

- Nem kíván beleszólni bármely olimpiai sportág munkájába, de szeretne maximálisan a 

segítségünkre lenni. 

- Személyesen is részt vett a 2022. felnőtt EB-n, melyről nagy elismeréssel nyilatkozik a MOB 

nevében is, a professzionalizmus és sportdiplomáciai eredmények iránt.  

- Volt szerencséje a Magyar Bajnokságot is megtekinteni és körbejárni az Akadémiát, melyről 

szintén elismeréssel nyilatkozik, kiemelve a rendet, fegyelmet és tisztaságot, melyet tapasztalt. 

- Elégedettségét és nyugodtságát fejezi ki az MBSZ további működése iránt. 

 

Bacsa Péter: 

 

Alelnök úr ezúton tisztelettel meghívja dr Bartha Csaba urat, továbbá Gyulai Csaba elnök és 

Fábián László főtitkár urakat a május 20-ai közgyűlésre. 

 

A bemutatkozás nem igényel szavazást. 

 

3 és 4. napirendi pont tájékoztató az U23-as és felnőtt EB-ről. 

 

Bácsi Péter szakmai igazgató: 

 

Az U23-as EB Plovdivban került megrendezésre, minden idők egyik legsikeresebb U23-as 

Európa-bajnoksága volt 10 éremmel (3 aranyérem, 2 ezüst és 5 bronzérem), e mellett 5. helyet 

is tudtunk szerezni, ez egy nagyon fontos mérföldkő a fiatalok életében, mindhárom szakágban 

sikerült érmet szerezni. A lányoknál nagyon fiatal csapat volt, akiknél fő cél volt, hogy 

nemzetközi szinten is eredményeket érhessenek el. Ez óriási önbizalmat adhat a versenyzőknek.  

Az idei év fő versenye a hazai rendezésű felnőtt EB volt. Mindenhol elismeréssel nyilatkoztak 

a versenyről. Minden idők egyik legsikeresebb felnőtt Európa-bajnoksága volt, főleg mióta a 3 

szakág együtt versenyez, korábban legutoljára 1978-ban volt olyan EB, hogy 9 érmet tudtunk 

szerezni, azzal a különbséggel, hogy ott csak 1 aranyérmet szereztünk. Arra reagálva, hogy 

sokan olyan véleményt fogalmaznak, meg, hogy „de mert nem voltak itt az orosz, fehérorosz 

és ukrán versenyzők”, azt gondolja, hogy ezt nem szabad túl gondolni, mert ez csak egy apróbb 

részlet. A szabadfogásban induló 133 versenyző közül 56 orosz honosított versenyző volt a 

mezőnyben. Örvendetes, hogy mind a 3 fogásnemben értünk el érmeket. Annak a munkának, 



 

amit a versenyzők eddig véghez vittek, meglett az eredménye, a 9 éremből 6-ot olimpiai 

súlycsoportban szereztük. 

Bacsa Péter kiegészítése: 

Az állami pénzjutalmak is megemelkedtek. Évtizedekig EB-re aranyéremre 1M Ft, VB aranyért 

2M Ft. jutalom járt. Előző évben komoly emelést vittek véghez, majdnem háromszorosára. Egy 

EB aranyéremért járó jutalom 3,7 M Ft-ot, a VB aranyérem 6,2 M ft-ot ér nettóban. Ezt 

kiegészíti a saját jutalmazásunk, mely alapján az EB aranyérem nettó 6 M Ft-ot, az ezüstérem 

nettó 3 M Ft-ot, a bronzérem 2 M Ft-ot ér.  

Az oroszok hiányának témájához kiegészítésként megjegyzi, hogy az ukrán csapat végül 

megjelent, a fehéroroszok hozzávetőlegesen az ukránok szintjét képviselik. Az EB-n 38 ország 

vett részt, köztük élvonalbeli országok is, ezért nincs ok szégyenkezésre.  

Hozzászólások: 

Kacsó Tibor: gratulációját fejezi ki. 

Péteri László: gratulációját fejezi ki, érezni lehetett alelnök úr munkáját az UWW-ben, a háttér 

meg volt adva a verseny sikerességéhez. 

Mátyás Gábor: maga és az egyesületek nevében szól, köszöni a támogatást, melyet kapnak a 

szövetségtől.   

A két beszámoló külön kerül szavazásra.  

Szavazás:  17 igen 0 nem  0 tartózkodás 

14./2022.(05.04.) számú határozat: a plovdivi U23-as Európa bajnokságról szóló 

beszámolót az Elnökség egyhangúan elfogadta. 

Szavazás:  17 igen 0 nem  0 tartózkodás 

15./2022.(05.04.) számú határozat: a budapesti Felnőtt Európa bajnokságról szóló 

beszámolót az Elnökség egyhangúan elfogadta. 

5. napirendi pont a 2022. évi Közgyűlés összehívása, munkabizottságok megalakítása 

Bacsa Péter: 

2022. május 20-án 10:00 órakor a Magyar Sport Házának I. emeleti nagy Konferencia termében 

tartanánk a szövetség éves Közgyűlését. 10 napirendi pont van, melynek részre a beszámolók 

elfogadása, ezen kívül 2 eltérő napirendi pont van, a Felügyelő Bizottság mandátuma idén lejár, 

akiket most újraválasztanánk. A Felügyelő Bizottságra tett jelölés alapján Szőke-Tóth Mihályt 

mint elnököt, Bender Alajost és Felkainé dr. Klinghammer Juliannát, mint tagokat terjesztik elő 

újra választásra.  

Három elnökségi tag helye üresedett meg, akiket szintén a Közgyűlés fog megszavazni, erről 

lesz egy külön napirendi pont a mai napon. 

Szavazás:  17 igen 0 nem  0 tartózkodás 



 

16./2022.(05.04.) számú határozat: az Elnökség a Közgyűlés időpontját, helyét és a 

kiküldött napirendi pontokat egyhangúan elfogadta. 

Szavazás:  17 igen 0 nem  0 tartózkodás 

17./2022.(05.04.) számú határozat: a Közgyűlés munkabizottságait az Elnökség 

egyhangúan elfogadta.  

6. napirendi pont a 2022. évi Közgyűlés előkészítése, előterjesztendő anyagok. 

Bacsa Péter: 

A beszámolók mind előzetesen kiküldésre kerültek, melyet mindenki áttanulmányozhatott.  

Az elnöki beszámoló és a bizottságok elnökeinek beszámolói, a 2021. évi gazdálkodásáról szóló 

beszámoló, a 2022. évi költségvetés és szakmai program kerül majd a Közgyűlés elé szavazásra.  

A költségvetéshez hozzáfűzve a tavalyi év volt az eddigi legsikeresebb pénzügyi évünk, melyet 

közel 140 M Ft. plusszal zártunk. Az államtól kapott pénzt, ami 960 M Ft az utolsó fillérig el 

kell költeni, melyet el is költünk, hiszen rengeteg programunk van ebben az évben is. Ebből 

440 M Ft megy az egyesületeknek, a maradék pedig a szakmai programokra. Plusz pénzt 

leginkább az akkreditációs díjak beszedéséből, illetve a nemzetközi edzőtáborokból tud a 

szövetség szerezni. 

Bácsi Péter kiegészítése a szakmai programhoz:  

A programok fel fognak kerülni a honlapra és majd ott nyomon követhető, hogy hol lesznek a 

válogatottak.  

Szavazás:  17 igen 0 nem  0 tartózkodás 

18./2022.(05.04.) számú határozat: a Közgyűlési előterjesztéseket és dokumentumokat az 

Elnökség egyhangúan elfogadta.   

7. napirendi pont tájékoztató a 2021. évi MBSZ tevékenység Könyvvizsgálói és Felügyelő 

Bizottság jelentéséről 

Szőke-Tóth Mihály:  

Tájékoztatja az Elnökséget, hogy a 2022. évi Közgyűlésen a Felügyelő Bizottság elfogadásra 

javasolja a Magyar Birkózók Szövetségének 2021. évi egyszerűsített közhasznúsági jelentését, 

a törvényeknek megfelelő és kiváló gazdálkodás történt.  

8. napirendi pont tájékoztató az évi rendes Közgyűlésén esedékes elnökségi tagok 

megválasztásához a Jelölő Bizottság elvégzett munkájáról. 

Bacsa Péter: 



 

3 elnökségi tag helye megüresedett, Puksa Ferenc tavaly szeptemberben lemondott posztjáról, 

Ancsin László főtitkárként összeférhetetlen lett, Rácz Lajos pedig idén jelezte, hogy 

egyészségügyi állapota miatt nem tudja tovább vállalni a munkát. Az Elnökség 13 főig 

határozatképes, tehát 2024-ig tudott volna így működni, azonban úgy határoztunk, hogy 

visszabővítjük a létszámot 25 főre.  

 

Farkas Tibor, a jelölő bizottság vezetőjének beszámolója: 

 

A bizottság jelentését a jelen lévők megkapták a meghívóval együtt, így azt 

áttanulmányozhatták. Röviden összefoglalva, 61 tagszervezet küldött be ajánlást április 20-áig. 

Alapszabály szerint lett eljárva. A jelölő listára való felkerüléshez legalább 10 ajánlást kellett 

gyűjteni. Többen kaptak jelölést, a legtöbb, azaz 10 fő fölötti jelölést kapott Lőrincz Tamás 32, 

Szinay Attila 31, Szijjártó Imre 19, Sastin Marianna 12 jelölést kapott. A beérkezett jelölő listák 

egy része sajnos érvénytelen volt, miután a bírósági bejegyzések alapján nem a hivatalos 

képviselő tette meg a jelölést. Minden egyes bírósági cégkivonat az adott jelölő szervezethez 

lekérésre került. Szijjártó Imre saját nyilatkozata alapján visszalépett a jelöléstől, így a Jelölő 

Bizottság a Közgyűlésnek három főt tud felterjeszteni, Lőrincz Tamást, Szinay Attilát és Sastin 

Mariannát. Mind a hárman megküldték a jelölést elfogadó nyilatkozatukat. Miután három jelölt 

van a három helyre, így az Alapszabály szerint az egyszerű választási módszert fogják 

alkalmazni.  

 

9. napirendi pont tájékoztató a szövetség Felügyelő Bizottságának személyi változásairól 

Bacsa Péter: 

A személyi változásra már korábban kitért beszámolójában. Mind a három Felügyelő bizottsági 

tag, akinek idén lejár a mandátuma vállalta újra a folytatást. Szőke-Tóth Mihály vállalta az 

elnöki, Bender Alajos és Felkainé dr. Klinghammer Julianna az FB tag pozíciót, így ők kerülnek 

a Közgyűlés elé felterjesztésre.  

10. napirendi pont Bacsa Péter alelnök javaslattétele az MBSZ szabad pénzeszközeinek 

befektetésére  

Bacsa Péter: 

Az előző év rekord nyereséget hozott a szövetségnek, ami azt jelenti, hogy szabad pénzeszköze 

keletkezett, amelyet nem feltétlenül kell elkölteni a következő évi programban, hiszen a 

programot a költségvetésben mindig úgy tervezzük, hogy az állami bevételekhez mindig 

hozzáadódik az adott év becsült saját bevételei és kizárólag ebből gazdálkodunk. Az idei évre 

minden állami pénz megérkezett, tehát az idei évre teljes mértékben finanszírozott az a 

program, amit a szakma összetett. Összegyűlt 320 M Ft szabad pénzeszköz, mely ott van a 

számlán lekötetlenül, kamat nélkül. A jelenlegi komoly infláció fölveti a kérdést, hogy 

érdemes-e a számlán tartani a pénzt vagy inkább 100%-osan biztonságos helyre befektetni. Süle 

Lászlónak, a KIMBA kurátorának (aki a Közgazdasági Egyetemen tanított pénzügyet és a mai 

napig egyik fő tevékenysége a befektetések kezelése) javaslata alapján azt a javaslatot teszi az 

Elnökség felé, hogy ezt a pénzt csak és kizárólag kockázatmentes államkötvénybe és diszkont 

kincstárjegybe fektessük be, aminek a hozama 4-6 % közötti a lekötési időtől függően. Ez közel 



 

15 M Ft kamatot jelent egy év alatt a semmivel szemben. Cash-flow elemzést követően dől el, 

hogy pontosan mekkora összeget lehet befektetni egy évre, fél évre vagy három hónapra, többre 

nem. Majd erről Süle Lászlóval történt egyeztetést követően lesz döntés.  

A másik javaslat a kamat elköltésének módjára történik, melynek jó részét az infláció sajnos 

elviszi. Arra a javaslatra gondoltunk, mivel jó ideje többször felvetette már az Elnökség is és 

mesteredzők, bajnokok is, hogy a Hagyományőrző Bizottság részére legyen egy alap, melyet 

ők belátásuk szerint elkölthetnek, hátrányos szociális helyzetű birkózók támogatására, 

síremlékekre, kegyeleti költségekre, megemlékezésekre, stb. Ennek a kamatnak a fele ebbe az 

alapba kerüljön bele, a másik fele a szövetség megnövekedett költségeinek fedezetére 

szolgáljon, mely hozzávetőlegesen a 2022. évben 6M Ft-ot, tehát ennek a felét, 3-3 M Ft-ot 

jelent.  

A szavazás a befektetésre tett javaslatról és a kamat felosztásáról egyben történik meg.  

Szavazás:  17 igen 0 nem  0 tartózkodás 

19./2022.(05.04.) számú határozat: az MBSZ szabad pénzeszközeinek az előterjesztés 

szerinti lekötését és várható kamatjának felosztására tett javaslatot az Elnökség 

egyhangúan elfogadta. 

7. napirendi pont tájékoztató a szőnyeg pályázat 2022-ről. 

Bacsa Péter: 

Az első napirendi pont alatt erről már volt szó. 17 db szőnyeg vásárlására került sor a 2022. évi 

felnőtt EB alatt, ebből 13 szőnyeg kerül kiosztásra a hazai klubok között. A közgyűlés előtt 

erről a klubok kiértesítésre kerülnek. 

Deák-Bárdos Mihály: 

Kérdést intéz dr. Bartha Csabához: a KSF jövőjéről tudunk e valamit, meddig tudunk vele 

tervezni, mert az egyesületeknek ez nagyon fontos bevétele? 

dr. Bartha Csaba:  

Néhány nappal ezelőtt volt Alelnök úr vezetésével a MOB sportszakmai bizottságának ülése, 

ahol jelen volt Fábián László főtitkár úr, ott szóba került a KSF. A pandémiás helyzet eltolta a 

2020-as időszak értékelését is, ezért a közeljövőben, kb. egy hónapon belül eldől a 

sportirányítás következő időszaka. A birkózást nem tartja a program tekintetében veszélyben.  

Sámuel Botond: 

Edzői utánpótlással kapcsolatban arra kéri az MBSZ-t, a MOB-ot és a SOSZ-t, hogy egy átfogó 

egységes életpálya modellt vagy programot dolgozzanak ki, mely során akár a TF-el kötött 

stratégiai megállapodással, de legyenek fiatal képzett edzők, mivel az edzőink lassan 

kiöregednek a szakmából.  

dr. Bartha Csaba:  

A sporttudomány mellett az élő sport képzése leépült. Nagy segítség lenne a sportági 

szövetségek viszonylatában a TF felé, ha a hallgatóik számára a gyakorlati képzést az edzés 



 

helyszínén kaphassák a hozzáértő edzők mellett, így olyan testkulturális kapcsolatrendszert 

lehetne kiépíteni, amiből profitálhat a szövetség is. 

Bacsa Péter:  

Szeretnénk egy edzői életút programot létrehozni, melybe reményeink szerint egy komoly piaci 

szereplő is be fog lépni. 

A napirendet érintő további kérdések nem érkeztek, Alelnök úr lezárta az ülést 11:50-kor. 

 

 

 

  

 ……………………………………… 

 Menczel Zsuzsanna 

 jegyzőkönyvvezető 

 

 

 

Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

 ……………………………………… ……………………………………… 

 Péteri László Virág Lajos 

 

 


